
   
 
Referat Asker Frivillighetsutvalg den 13. April 2023 
 
Medlemmer: 
ROS idrettslag: Sigmund Kjos, midlertidig leder 
Asker Kulturråd: Erik de Mora 
Vollen Nærmiljøsentral: Sanna Antell, forfall 
Borgen Nærmiljøsentral: Hilde Skogedal 
Asker Velforbund:  Arne Fredbo 
Asker Idrettsråd: Gry Garlie 
Heggedal Nærmiljøsentral: Lene Dalebråten  
Asker Røde Kors: Dag Teistung, forfall 
Asker kommunale frivilligsentraler: Jorunn Schie 
Klokkarstua Nærmiljøsentral: Mari Solum Grimstad 
NaKuHel Asker: Tina Christophersen 
Asker kirkelige fellesråd: Øyvind Stabrun, forfall 
Norges Speiderforbund, Vestmarka krets: Rune Haukedal 
Asker Kommune: rådgiver Sara Munthe Warholm, hussjef Slemmestad innbyggertorg, Haimi Mahari 
og Linda Merethe Harbo-Haase, referent 
  

1. Begrepsavklaring og innledning  

Hva er kommunens rolle? 

- Samfunnet trenger økt frivillighet, frivilligheten er i endring 

- Kommunen skal tilrettelegge for frivillighet, økt deltagelse og økt samskaping mellom 

sektorer 

- Virksomheten innbyggerdialog og frivillighet har arena-ansvar for innbyggertorgene og 

koordinerer arenaen 

- Det som skjer på innbyggertorget eies av arrangørene, tilbudet på innbyggertorgene er i regi 

av både lag og foreninger og kommunale virksomheter 

- Har ansvar for de kommunale frivilligsentralene 

- Kommunen skal ikke bygge opp en egen frivillighet som tilknyttes kommunen 

- Innbyggerdialog og frivillighet skal bidra til å gjøre organisering av frivillig aktivitet enklere for 

både lag og foreninger og for frivillige som vil engasjere seg 

- Kommunen har ansvar for likeverdig behandling av lag og foreninger 

På åpne møteplasser - hvor man inviterer inn frivillige til å skape aktivitet: Er det det samme som å 

rekruttere frivillige?  

Frivilligheten ønsker å bli invitert inn dersom kommunen trenger innspill til å justere/videreutvikle 

innbyggertorgene. 

 

 

Vedtak:  



   
2. Prosess – Veien videre for Asker Frivillighetsutvalg. Fokusspørsmål: Hva skal formålet til 

frivillighetsutvalget være? 

 

• Forventninger til dagen i dag: Det er ønskelig å få noen overordnende rammer for utvalgets 

rolle i løpet av dagens økt. Hvem er vi for? På hvilken måte jobber vi? 

 

Metoder for prosessen:  

- Jakt på målsetninger (Hvem og hva er frivillighetsutvalget til for? Hvilke 

samfunnsutfordringer kan frivillighetsutvalget påvirke? Hva er det utvalget vil bidra til å 

løse/utvikle/styrke eller gjennomføre? Dette skal vi gjøre med en litt kreativ øvelse. 

- Jakt på ressurser (Hvordan ruster frivillighetsutvalget seg for å nå målsetningene? Hvilke 

ressurser har dere? Erfaringsbasert. Hva har fungert? Hva mangler?  

Veien videre og konkretisering – dette siste punktet er ikke tema i dag.) 

- Jakt på verktøy og metoder (hvordan jobbe praktisk?)  

 

Dagens fokusspørsmål 

• Hva skal formålet for frivillighetsutvalget være? 

• Hvor langt kan vi komme i dag? 

 

Gruppearbeid – Avisforside:  

Lokal frivillighet eksploderer! 

- Frivillighetsutvalget styrker, engasjerer og motiverer på unik måte slik at innbyggerne står i 

kø for å bidra. 

- Ekspertene måper over de oppsiktsvekkende resultatene. 

- Frivillighetsutvalget bidrar til mindre ulikhet, trygge, inkluderende lokalsamfunn, samarbeid 

mellom nye og overraskende parter. 

- I New York Times: – FU Norway: They did it! 

- Klikk videre: Agnes fikk ikke være med på dugnaden. Står fortsatt på venteliste. 

- Klikk videre etter arrangementet: Hvorfor fikk ikke Agnes være med? 

 

Asker Frivillighetsutvalg fikk departement til å endre navn! 

- Nyetablerte kultur og frivillighetsdepartement imponert over ny modell for 

frivillighetspolitikk i Asker kommune.  

- Asker kommune har fått kulturdepartementet til å skrifte navn til kultur og 

frivillighetsdepartement. 

- Bedre folkehelse. 



   
- Færre utbetalinger fra NAV. 

- Reduserer arbeidsløshet. 

- Nav lagt ned – FU overtok. 

- FU har blitt den viktigste parten til å løse samfunnsfloken. 

- Bidra til å utvikle samfunnet via frivillighet 

 

Her vil alle jobbe uten lønn! 

- Frivillighetsutvalget jobber med å fremme inkludering og samhandling på en måte som 

styrker lag og foreninger slik at flere blir aktive frivillige i Asker. 

- Rekordhøye tall for aktive frivillige i Asker! 

- Asker kommune har styrket lag og foreninger til det dobbelte gjennom det siste året! 

- Økt deltakelse i samfunnet? Det enkle er ofte det beste. 

- Banebrytende frivillighetsarbeid i Asker! 

- Fremme, inkludering og samhandling, styrker, deltar. 

 

Er det en av avisforsidene som er mest dekkende? 

 

Gruppearbeid 2: 

1. Hva gjør vi først? 

• Definere formålet (se bildet): 

o Kommunen som tilrettelegger – frivillige som utfører: Frivillighetsutvalget er 

bindeleddet mellom kommunen og frivilligheten. 

o Frivillighetsutvalget som verktøy for å styrke frivilligheten i Asker. 

o FU skal være ansvarlig for vekst og utvikling av frivilligheten: 

▪ Samarbeid – lokalt 

▪ Avtaler 

▪ Synliggjør - engasjerer 

▪ Samarbeid kommune – frivillighet 

 

• Skal jobbe videre med: 

o Rolleforståelse 

o Ny organisering og nytt mandat 

o Frivillighetsutvalget – oversetter språket begge veier 

 

o Løken:  

▪ FU 1 = frivillighetsutvalget 

▪ FU 2 = ressursgruppe 

▪ FU 3 = Frivilligheten 



   
 

2. Hva gjør vi på sikt? 

 

3. Hvordan? 

• Motivere – innbyggerne blir lyttet til, snakker “samme språk”, ser resultater, nye 

vennskap, tilhørighet lokalt. 

• Forenkle det å være frivillig (både som privatperson og forening - papirmøller/byråkrati. 

• Lokal virksomhet. 

• Engasjere - møteplasser, komme sammen, lokalt fokus - jo større frivillighet (antall 

engasjerte), desto mer tyngde har den.  

• Styrke rammebetingelsene for frivilligheten (tilskudd, lokaler, avtaler etc.). 

 

 

Vedtak:  

Lekse til neste møte: Kan vi “erstatte” de tre punktene under definere formålet over med én setning? 

 

                                

 

3. Neste møte  

• Torsdag 11. Mai kl. 09.00-11.00 på Slemmestad innbyggertorg, formidlingssalen 

• Mål for neste møte:  

o lande endelig formål 

o  hvordan utvalget skal organisere seg  

o hvordan skal utvalget jobbe videre?  


